
Onnistuneet pidot Aulangolla 

Kanta-Hämeen kesäyliopis
to ja Kansalais- ja työväen
opistojen liitto järjestivät yh
teistyössä aikuiskoulutuksen 
kehittämisorganisaation kans
sa 7.-8.6.1982 Aulangolla 
symposiumin "Uudistuva ai
kuiskoulutus''. Tilaisuu
den nimi viittaa siihen, että ai
kuiskoulutus uudistuu luon
non voiman tavoin ja että ih
misten pitäisi seurata sivusta 
tätä uusiutumista. Järjestä
jien tarkoitus oli kuitenkin ai
van päinvastainen. Haluttiin 
nimittäin, että osanottajat 
saisivat kokonaiskuvan siitä, 
mitä on tapahtumassa siinä 
suunnittelussa, joka on me
neillään valtion toimesta. Toi
saalta haluttiin, että saamansa 
kokonaiskuvan sekä ennen 
muuta laajan asiantuntemuk
sensa mukaisesti aikuiskoulu
tuskentän edustajat lähettävät 
'terveisiä' valtion toimikun
tien jäsenille siitä, mihin 
suuntaan kehitystä pitäisi tu
levaisuudessa viedä. 

Jotta meneillään olevasta 
suunnittelusta v01s1 saada 
jonkinlaisen kokonaiskuvan, 
tarvittiin siihen kymmenkun
ta - siis aika monta - alus
tuspuheenvuoroa aikuiskou
lutuksen eri näkökulmista. Ja 
merkillistä kyllä alustajat to
della pitäytyivät heille annet
tuun puolen tunnin aikaan, ti
laisuus pysyi tältä helpoimmin 
haavoittuvimmalta osin hyvin 
aikataulussa ja - mikä tär-

keintä - esitysten perusteel
la, sen useat osanottajat toi
vat välittömästi julki, syntyi 
todella yleisnäkemys kehittä
misorganisaation työstä. 

Alustukset siis loivat hyvän 
perustan eriytyneelle työsken
telylle. Sitä vahvisti vielä se, 
että kolmessa ryhmässä oli 
kussakin oma alustuspuheen
vuoro, joka käsitteli ryhmän 
pääteemaa. Eriytynyt ryhmä
työskentely tapahtui ammatil
lisen aikuiskoulutuksen, va
paan sivistystyön sekä aikuis
koulutuksen hallinnon jaos
toissa. Kanta-Hämeen kesä
yliopisto (puh. 917-22 562) 
julkaisee jaostotyön tulokset, 
niin että tässä yhteydessä voi
daan rajoittua vain totea
maan niiden erittäin korkea 
asiantuntemus. Jaostotyös
kentely moninaisine keskuste
luineen ja erinomaisine tulok
sineen muodostui symposiu
min parhaimmaksi osaksi, 
jonka konkreettiset kehittä
misehdotukset on kirjattu ke
säyliopiston laatimaan loppu
raporttiin. 

Yksittäisistä esityksistä 
mainittakoon tässä Aikuis
koulutuksen johtoryhmän 
puheenjohtaja Pentti Öhma
nin alustus aikuiskoulutuksen 
kehittämislinjoista. Koska 
muodollisuuksista huolimatta 
kyseessä oli henkilökohtainen 
- ei johtoryhmän virallinen
- puheenvuoro, voitaneen
puhua "Öhmanin ohjelmas-

ta". Lyhyesti sanottuna sen 
sisältö oli seuraava: kehittä
misorganisaation työn tulok
sena valmistuu useita mietin
töjä, jotka yhteensä sisältävät 
huomattavan määrän uusia 
kustannuksia merkitseviä eh
dotuksia. Tästä syystä uudis
tukset on ajallisesti porrastet
tava ja välttämättä pantava 
myös tärkeysjärjestykseen. 

Loppupuheenvuorossaan 
symposiumin johtajana ollut 
Timo Toiviainen totesi mm., 
että mahdolliset uudistukset 
voivat tuntua kenttätasolla 
vasta vuosien kuluttua ja että 
siksi on tärkeää jatkaa kehit
tämistyötä perusyksikkötasol
la jäämättä odottamaan ke
hittämisorganisaation työn 
mukanaan tuomia haasteita; 
niihin voidaan vastata sitä pa
remmin, mitä paremmin pai
kallistason kehittäminen on 
voitu järjestää. 

Symposiumissa oli n. 75 
osanottajaa, jotka tuntuivat 
olleen "Aulangon ensimmäi
siin aikuiskoulutuspitoihin" 
tyytyväisiä. Ensimmäisistä pi
doista oikeuttaa puhumaan 
se, että pitojen isäntä, koulu
neuvos Esko Kangas piti mah
dollisena vastaavanlaisten ti
laisuuksien järjestämisen jat
kamista juuri Aulangolla. En
simmäisten pitojen pöytä oli 
niin hyvin katettu, että mielel
lään siitä nauttisi toisenkin 
kerran. 
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